

Title (en)
Three position pneumatic actuator

Title (de)
Pneumatisches Stellglied mit drei Stellungen

Title (fr)
Actionneur pneumatique trois positions

Publication
EP 1323929 A1 20030702 (FR)

Application
EP 01870285 A 20011221

Priority
EP 01870285 A 20011221

Abstract (en)
The actuator (2) for controlling a valve (1) comprises a principal piston (13) with adjustable travel. There is a stop piston (19) able to slide inside the principal piston along the same axis and having an adjustable travel. The two pistons can be pressurized independently so that, when the stop piston is pressurized, it is carried from a travel start position to a stop position (17) and drives the principal piston from its travel start position (21) to a corresponding stop position which is adjustable between the travel start and end positions. <??>An Independent claim is included for the use of an actuator for controlling valves.

Abstract (fr)
Actionneur (2) de type pneumatique ou hydraulique pour la commande d'une vanne (1), comprenant un piston principal (13) de préférence à course réglable, caractérisé par le fait qu'il comprend en outre un piston secondaire, dit piston de butée (19), capable de coulisser à l'intérieur du piston principal (13), selon le même axe que celui-ci, et présentant une course propre réglable, les deux pistons pouvant être pressurisés indépendamment l'un de l'autre, de manière telle que, lorsque le piston de butée (19) est pressurisé, celui-ci est porté d'une position de début de course à une position d'arrêt (17) et entraîne le piston principal (13) de sa position de début de course (21) à une position d'arrêt correspondante, réglable et intermédiaire entre les positions respectivement de début (21) et de fin (20) de course. <IMAGE>

IPC 1-7
F15B 11/12

IPC 8 full level
F15B 11/12 (2006.01)

CPC (source: EP)
F15B 11/123 (2013.01)

Citation (search report)
• [Y] EP 0077837 A1 19830504 - FANUC LTD [JP]
• [Y] US 3683752 A 19720815 - MARTIN ANTHONY EUGENE JOSEPH
• [AY] DE 1110948 B 19610713 - MASCHF AUGSBURG NUERNBERG AG
• [AY] FR 1039595 A 19531008 - ELECTRO HYDRAULICS LTD
• [AY] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 1997, no. 08 29 August 1997 (1997-08-29)

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH CY DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE TR

DOCDB simple family (publication)
EP 1323929 A1 20030702

DOCDB simple family (application)
EP 01870285 A 20011221